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Foaie  duminicală  a parohiei “Învierea Domnului ”, cartierul Dacia, Iaşi                    

 

 

Fericit  este  cel  care  nu  se  bucură  de  cele  mari  din  viața  

aceasta,  ci-și  are  slava  lui  în  Dumnezeu ;  fericit  este  cel  care  are  

pe  Hrstos  laudă  a  lui,  cel  care  poate  să  spună  cu  Apostolul  : 

”Mie  însă  să  nu-mi  fie  a  mă  lăuda  decât  în  crucea  lui  Hristos.”  

Acum  însă  mulți  își găsesc  slava  lor  în  trup,  cei  care  se  îndelet-

nicesc  cu  întrecerile  sportive;  sau,  ca  să  spun  pe  scurt,  cei  care  

se  laudă  cu  floarea   vârstei  lor,  mulți,  apoi,  își  găsesc  slava  lor  

în  vitejia  din  război,  socotind  virtute  uciderea  semenilor.  Că   

vitejia  în  războaie,  și  trofeele  ridicate  de  general  și  de  cetăți  sunt  

pe  măsura   mulțimii  uciderilor. Alții  își  găsesc  slavă  înconjurând  

cu  ziduri  cetățile, iar  alții,  în  construcția  conductelor  de  apă  și  a  

mărețelor  localuri  sportive.  Cutare  își  cheștuiește  averea   cu  

spectacolele  de  lupte  cu  fiarele,  bucurându-se  de  strigătele  deșarte 

ale  mulțimilor;  se  îngâmfă  cu  laudele  lor,  se  socotește  mare,  dar  slava  lui  stă  în  rușinea  

lui;  altul  își  arată  păcatul  lui  scris  pe afișe  în  locurile  cele  mai  de seamă  ale  cetății;  altul  

își  găsește  slava  în  bogăție,  iar  altul, că  este  orator  destoinic  și  nebiruit  sau  că  este  

priceput  în  înțelepciunea  lumii. Se  cuvine  însă  să  ne  fie  milă  de  slava  tuturor  acestora  și  

să  fericim  pe  aceia  care  își  fac  din  Dumnezeu  slava  lor. Iar  dacă  cineva  se  îngâmfă  că  

este  în  slujba  împăratului  și  că  e  cinstit  foarte  mult  de  împărat, cât  de  mult  ar  trebui    să  

te  mândrești  tu,  care  ești  în  slujba  marelui  Împărat,  care  ești  poftit   de  El,  fiindu-I  foarte  

apropiat,  tu,  care  ai  luat  Duhul  făgăduinței,  încât,  pecetluit  de  El,  să  te  arăți  fiu  al  lui  

Dumnezeu? 

Profetul,  cunoscând  folosul  nădejdii  celei  adevărate  în  Dumnezeu, îndeamnă  pe  popor 

 

 

 

Sf.Vasile  cel  Mare, 

icoană 

 


